
Protokół Nr IX/2015
 z sesji Rady Gminy Barciany

 z dnia 29 maja 2015 r.

 
Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  otworzyła  IX sesję  Rady
Gminy  Barciany.  Powitała  zaproszonych  gości:  Wójta  Gminy  Barciany  –  Ryszarda  Kozyrę,
Skarbnika Gminy – Marię Pyrcz, radcę prawnego – Dariusza Bączka, dyrektorów i kierowników
jednostek organizacyjnych, funkcjonariusza Placówki Straży Granicznej w Barcianach, sołtysów,
zaproszonych gości. Powitała następnie radnych. Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum
– 14 obecnych radnych. Powiedziała, że radny Robert Gastołek jest nieobecny i uzasadnił swoją
nieobecność  dla  Przewodniczącej  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony
Środowiska.  

Ad 2. Powołanie sekretarza obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że kolejnym
punktem  sesji  jest  powołanie  sekretarza  obrad.  Na  sekretarza  obrad  powołała
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego. 

Ad 3. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Gminy.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas stwierdziła, że protokół z VIII
sesji z dnia 28 kwietnia br. był wyłożony na pół godziny przed sesją. Zapytała, czy są uwagi do
treści  protokołu.  Uwag nie  zgłoszono. Zapytała  następnie,  kto jest  za przyjęciem protokołu.  W
głosowaniu jawnym za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji głosowało 14 radnych.

Ad 4. Przedstawienie porządku obrad – wnioski o zmianę porządku.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że  zgodnie z  
§ 25 ust. 4 Statutu Gminy Barciany Radni otrzymali powiadomienie o sesji wraz z materiałami 14
dni przed sesją. Następnie dodała, że zgodnie z § 31 Statutu Gminy można przedstawiać wnioski
w sprawie zmian porządku obrad. Stwierdziła, że nie wpłynął żaden wniosek.  

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  przedstawiła
porządek obrad:    

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.
3. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Gminy.
4. Przedstawienie porządku obrad sesji - wnioski o zmianę porządku.
5. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesjami.
6. Interpelacje i zapytania Radnych.
7. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Barciany na lata 2015-2031.
8. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok.
9. Rozpatrzenie sprawozdań za 2014 rok i podjęcie uchwały w sprawie ich zatwierdzenia :
a) przedstawienie sprawozdania finansowego gminy za 2014 r.;
b) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2014 r.; 
c) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy za 2014r.;
d) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania budżetu gminy za 
2014r. wraz z informacją o stanie mienia komunalnego;
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e) opinia Komisji Rady Gminy i dyskusja;
f) głosowanie.
10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium za 2014r.:
a) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium;
b) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej zaopiniowania wniosku w 
sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Barciany za 2014r.;
c) opinia Komisji Rady Gminy;
d) dyskusja nad udzieleniem absolutorium za 2014r.;
e) głosowanie. 
11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 
12. Wolne wnioski i informacje.
13. Wnioski mieszkańców. 
14. Sprawy różne. 
15. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas powiedziała,  że dzisiejsza
sesja  ma  charakter  szczególny –  absolutoryjny.  Dodała,  że  na  poprzedniej  sesji  miało  miejsce
podziękowanie dla  ustępujących sołtysów. W związku z tym,  że  sołtys  sołectwa Rodele  – Pan
Bronisław Kowalczyk nie mógł wówczas uczestniczyć, przyjął zaproszenie na dzisiejsze obrady.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas oraz Wójt Gminy Barciany –
Ryszard  Kozyra  podziękowali  ustępującemu  sołtysowi  oraz  wręczyli  mu  kwiaty,  grawer  oraz
upominek.

Następnie głos zabrał Pan Bronisław Kowalczyk, który podziękował za współpracę. Powiedział, że
po  5  kadencjach  współpracy  z  Gminą  przekazał  sprawowanie  funkcji  sołtysa.  Tak  uznał  z
małżonką. Jest na rencie strukturalnej. Dodał, że był 2 kadencje radnym. Współpracował od samego
początku  z  Panem  Wójtem,  wcześniej  także  zawodowo.  Podziękował  za  współpracę.  Życzył
ponadto owocnej działalności Radzie Gminy na rzecz całej społeczności.      

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała,  że
wpłynęło  pismo  z  Lokalnej  Grupy  Działania  „Barcja”   z  prośbą  Pani  Prezes  o  umożliwienie
zabrania głosu podczas obrad sesji Rady Gminy. Powiedziała, że obecny jest Prezes LGD Barcja –
Pan Witold Bogdanowicz oraz pracownik – Pani Marta Gembal.  

Głos zabrał Pan Witold Bogdanowicz – Prezes LGD Barcja, który wraz z Panią Martą Gembal
omówili działalność LGD ( prezentacja stanowi załącznik do protokołu). Prezes dodał, że za chwilę
zostanie rozpoczęte nowe rozdanie środków. Trwa przygotowywanie dokumentów. Powiedział, że
pieniądze będą większe, bo ok. 7,5 mln.    

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za
przedstawione informacje. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii. Pytań nie było. 

Prezes LGD Barcja – Pan Witold Bogdanowicz zaproponował, aby Pan Wójt podjął działania, aby
wspomóc stowarzyszenia w zabezpieczeniu wkładu własnego. 

Wójt  Gminy  –  Ryszard  Kozyra  podziękował  za  przedstawioną  prezentację.  Powiedział,  że  są
jeszcze zadania do zrealizowania – remonty świetlic w Gęsich Górach, Radoszach, Krelikiejmach,
Skandawie. Odniósł się następnie do kwestii stowarzyszeń o statusie pożytku publicznego.

Ad  5. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła
o przedstawienie informacji Wójta Gminy o pracach Wójta w okresie międzysesyjnym, a zwłaszcza
o wykonaniu uchwał Rady.

2



Wójt Gminy – Ryszard Kozyra przedstawił informację o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy
i pracach w okresie międzysesyjnym  (informacja stanowi załącznik do protokołu). Dodał, że w
dzisiaj spotkał się ze Starostą i głównie rozmawiali o drogach.   

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za  złożoną
informację.
  
Ad 6. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie
interpelacji i zapytań Radnych.
 
Interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad 7 - 8. Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  poprosiła  Panią
Skarbnik o omówienie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Barciany na lata 2015-2031 oraz zmian w budżecie gminy na 2015 rok.

Skarbnik  Gminy  –  Maria  Pyrcz  powiedziała,  że  zmiany w Wieloletniej  Prognozie  Finansowej
wynikają ze zmian w budżecie. Przedstawiła następnie zaistniałe zmiany w budżecie  po stronie
dochodów i  wydatków. Powiedziała,  że wpłynęła  dotacja  z  Wojewódzkiego Funduszu Ochrony
Środowiska  w Olsztynie  na  zadanie  Usuwanie  wyrobów zawierających  azbest  z  terenu  Gminy
Barciany. W związku z nieotrzymaniem środków zewnętrznych zdjęto z planu budżetu w rozdziale
drogi publiczne gminne 2 zadania: Modernizacja i remont ulic Nowej i Piotrowskiego w Barcianach
oraz  Przebudowa  drogi  Gęsiki  –  Bobrowo  z  programu  FOGR.  Pozostałe  zmiany  dotyczą
przeniesień  między  rozdziałami.  Wpłynęły  także  wnioski  z  sołectw  o  zmianę  przeznaczenia
środków  z  funduszu  sołeckiego.  W związku  z  brakiem  partycypacji  ze  strony  Zarządu  Dróg
Wojewódzkich zdjęto z planu rozdział  drogi publiczne wojewódzkie i  proponuje się utworzenie
nowych zadań: wykonanie koncepcji i dokumentacji technicznej Punktu Selektywnego Zbierania
Odpadów,  wykonanie  dokumentacji  technicznej  na  remont  i  przebudowę  drogi  wewnętrznej  i
chodnika  w  Aptyntach,  wykonanie  dokumentacji  technicznej  na  remont  i  przebudowę  drogi
wewnętrznej ul. Krótka, remont i modernizacja drogi gminnej w Skierkach, zwiększenie środków
na  obsługę  projektu  i  inspektora  nadzoru  Modernizacja  systemu  ogrzewania  w  ZUDiZ  w
Barcianach z wykorzystaniem energii Słońca i Ziemi, zwiększono środki w rozdziale gospodarka
gruntami i nieruchomościami oraz drogi publiczne gminne w związku z wykonaniem bieżących
przeglądów dróg gminnych i obiektów inżynieryjnych.       

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –   Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas   podziękowała  za
omówienie. Zapytała następnie, czy są pytania w tej kwestii.

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas
poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2015-2031 oraz
projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch  - 6 obecnych członków komisji
pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale  w sprawie  uchwalenia
Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy Barciany na lata  2015-2031 oraz  projekt  uchwały w
sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5
członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2015-2031 oraz
projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok.
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Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  7 członków komisji  pozytywnie zaopiniowało projekt  uchwały w sprawie zmian w uchwale
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2015-2031 oraz
projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała
za przedstawienie  opinii  poszczególnych  Komisji,  a  następnie  odczytała  treść  projektu  uchwały
w sprawie  zmian  w  uchwale  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy
Barciany na  lata  2015-2031 i  poddała  go  pod głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 14 radnych
głosowało  za  przyjęciem  projektu  uchwały,  głosów  przeciw  i  wstrzymujących  się  nie  było
(uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Następnie  Przewodnicząca  Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  odczytała  treść
projektu  uchwały w sprawie zmian w budżecie  gminy na 2015 rok i  poddała pod głosowanie.
W głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i
wstrzymujących się nie było (uchwała stanowi załącznik do protokołu).
 
Ad  9.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym punktem obrad sesji  jest  rozpatrzenie sprawozdań za 2014 rok i  podjęcie uchwały w
sprawie ich zatwierdzenia. Dodała, że dwa kolejne punktu obrad sesji  związane są z procedurą
absolutoryjną. Powiedziała, że instytucja absolutorium jest związana z realizacją przez Radę Gminy
funkcji kontrolnej w zakresie wykonania budżetu przez Wójta Gminy. Szczególnym organem w
Radzie jest Komisja Rewizyjna, która ocenia prawidłowość prowadzenia gospodarki finansowej w
ramach przyjętego budżetu, a szczególnie stan realizowanych wydatków i dochodów w stosunku do
zaplanowanych kwot. Dodała, iż Wójt Gminy w ustawowym terminie, zgodnie z art. 267 ust. 1
ustawy o finansach publicznych przesłał  zarządzenie wraz z informacją o przebiegu wykonania
budżetu  gminy  za  2014  rok  wraz  z  informacją  o  kształtowaniu  się  wieloletniej  prognozy
finansowej.  

Ad a) oraz b)
a) przedstawienie sprawozdania  finansowego gminy za 2013 r.;
b) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2013 r.:

  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła Skarbnika Gminy
o  przedstawienie sprawozdania  finansowego gminy za 2014 r.  oraz sprawozdania z wykonania
budżetu gminy za 2014 r.

Skarbnik  Gminy  –  Maria  Pyrcz  powiedziała,  że  sprawozdanie  finansowe  wiąże  się  z  funkcją
informacyjną. Wszyscy radni otrzymali sprawozdanie w terminie. Regionalna Izba Obrachunkowa
wydała pozytywna opinię w tej sprawie.  Omówiła sprawozdanie  finansowe oraz sprawozdanie z
wykonania  budżetu  gminy za  2014 r.  Powiedziała,  że  budżet  gminy na 2014 rok przyjęty był
uchwałą Rady Gminy Nr XXXVIII/252/2013 z dnia 30 grudnia 2013 r.  Plan po stronie dochodów
wynosił 28.505.455,67 zł. Wykonanie zamknęło się w kwocie 29.430.141,56 zł. Wydatki w planie –
31.508.643,15 zł,  a  zamknęły się w kwocie 32.772.058,71zł.  Dochody własne gminy wyniosły
8.013.840,29 zł. Głównym źródłem dochodów własnych jest podatek rolny, który został wykonany
w 98 %. Pozostałe dochody to wpływy z innych podatków i opłat oraz subwencje i dotacje na
zadania własne i zlecono. Spłacono w ubiegłym roku kredyty i pożyczki z lat ubiegłych. Wszystkie
jednostki i zakład budżetowy otrzymywały dotacje terminowo. Wydatkowano kwotę na zadania
inwestycyjne  łącznie  z  dofinansowaniem  z  innych  źródeł.  Rok  2014  zakończony  został  z
pozytywną opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –   Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas   podziękowała  za
omówienie.  Dodała, że każdy z radnych otrzymał omawiane sprawozdania. Dodała, że w ubiegłym
roku realizowano inwestycje, a było ich aż 55.  Uważa, że był to rok bardzo intensywny.     
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Ad c)  odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy za 2014r.:

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –   Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  Zastępcę
Przewodniczącej  Komisji  Rewizyjnej  o  odczytanie  opinii  Komisji  Rewizyjnej  w  sprawie
wykonania budżetu gminy za 2014r.

Zastępca Przewodniczącej Komisji  Rewizyjnej – Wiesława Antończyk odczytała opinię Komisji
Rewizyjnej Rady Gminy Barciany w sprawie wykonania budżetu gminy za 2014r. ( opinia stanowi
załącznik do protokołu ).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –   Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie opinii.
 
Ad d) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania budżetu gminy za
2014r. wraz z  informacją o stanie mienia komunalnego:

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas odczytała następnie  opinię
Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  sprawie  wykonania  budżetu  gminy  za  2014r.  wraz  z
informacją o stanie mienia komunalnego ( opinia stanowi załącznik do protokołu ).

Ad e) opinia Komisji Rady Gminy i dyskusja:

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła następnie o opinie
Komisji Rady Gminy.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch  - 6 obecnych członków komisji
pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2014 rok.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska – 5
członków komisji  pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  zatwierdzenia rocznego
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2014 rok.  

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  7 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2014 rok.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała
za przedstawienie opinii poszczególnych Komisji. Zapytała następnie, czy są pytania w tej kwestii.

Pytań nie zgłoszono. 

Ad f) głosowanie:

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas   odczytała  treść  projektu
uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z
wykonania budżetu za 2014 rok i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych
głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było (uchwała
stanowi załącznik do protokołu).

Ad 10.  Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym  punktem  obrad  sesji  jest  podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  Wójtowi  Gminy
absolutorium za 2014r.
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Ad a) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium:

Przewodnicząca Rady Gminy  –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła Przewodniczącą
Komisji Rewizyjnej o odczytanie  wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Barciany w sprawie
udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2014 z tytułu wykonania budżetu.

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Jolanta Koryga odczytała wniosek Komisji Rewizyjnej Rady
Gminy  Barciany  w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Wójtowi  Gminy  za  rok  2014  z  tytułu
wykonania budżetu ( wniosek stanowi załącznik do protokołu ).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –   Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie wniosku.

Ad b) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej zaopiniowania wniosku w
sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Barciany za 2014r.:

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas odczytała następnie  opinię
Regionalnej  Izby Obrachunkowej  w sprawie  zaopiniowania  wniosku Komisji  Rewizyjnej  Rady
Gminy Barciany w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Barciany z tytułu wykonania
budżetu za 2014 rok ( opinia stanowi załącznik do protokołu ).

Ad c) opinia Komisji Rady Gminy:

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła następnie o opinie
Komisji Rady Gminy.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch  - 6 obecnych członków komisji
pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  absolutorium Wójtowi  Gminy
Barciany za rok 2014.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska – 5
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium
Wójtowi Gminy Barciany za rok 2014.  

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-   7 członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia
absolutorium Wójtowi Gminy Barciany za rok 2014.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała
za przedstawienie opinii poszczególnych Komisji.

Ad d) dyskusja nad udzieleniem absolutorium za 2014r.:

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  otworzyła  dyskusję  nad
udzieleniem absolutorium Wójtowi Gminy Barciany za rok 2014.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy - Wiesław Gajdowski powiedział, że dwa razy w roku mamy
bardzo ważne sesje – pierwsza to absolutorium, druga – uchwalenie budżetu. Te dwie sesje są ze
sobą  powiązane.  Powiedział  następnie,  że  rok  2014  był  ciężkim rokiem do  realizacji  budżetu,
dlatego  że  odbywały  się  wybory  samorządowe  i  trzeba  było  zmagać  się  z  pewnymi  opiniami
dotyczącymi  m.in.  zadłużenia  gminy.  Przypomniał,  że  Pani  Przewodnicząca  Rady  Gminy
przytaczała, że w 2014 roku było wykonywanych bardzo wiele inwestycji. To Pan Wójt kierował
poszczególnymi jednostkami przy pomocy dyrektorów i kierowników, pracowników zatrudnionych

6



w Urzędzie  Gminy.  To  dzięki  dobrej,  wspólnej  i  owocnej  pracy,  gdzie  pan  Wójt  wykazał  się
ogromną wiedzą i doświadczeniem w realizacji tak zawiłego tematu jakim są finanse – mamy tego
efekty,  które  potrafimy  ocenić   pozytywnie.  Przytoczył  następnie  rekomendacje  Komisji
Europejskiej  w  sprawie  zadłużenia  całego  naszego  kraju  oraz  art.  243  ustawy  o  finansach
publicznych.  Dodał,  że  jeżeli  ktoś  mówi  o  zadłużeniu,  to  należy  go  odsyłać  właśnie  do  tego
artykułu i decyzji Komisji. Pogratulował następnie Wójtowi Gminy realizacji budżetu i kierowania
jednostkami  oraz życzył dalszej, owocnej pracy w 2015 roku. 

Ad e) głosowanie:

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  odczytała  treść  projektu
uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Barciany za rok 2014  i poddała go
pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały,
głosów przeciw i wstrzymujących się nie było (uchwała stanowi załącznik do protokołu). Następnie
Przewodnicząca  Rady  Gminy  złożyła  gratulacje  Wójtowi  Gminy  i  wręczyła  bukiet  kwiatów.
Natomiast  Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Adam  Prokop  wręczył  kwiaty  dla  Skarbnika
Gminy.
Bukiet  kwiatów  w  imieniu  służb  mundurowych  dla  Pana  Wójta  Gminy  wręczył  również
funkcjonariusz  Placówki  Straży  Granicznej  w  Barcianach  –  Mariusz  Staworko,  gratulując
wykonania budżetu oraz udzielenia absolutorium.   

Następnie głos zabrał Wójt Gminy Barciany – Ryszard Kozyra, odniósł się do jubileuszu urodzin
obchodzonych  27  maja  –  jest  ciekawy tego,  czy jest  w Polsce  Wójt,  który  właśnie  tego  dnia
obchodzi urodziny. Powiedział następnie, że tworząc samorządy nikt nie wiedział, w jaki sposób
będą funkcjonowały. Odniósł się następnie do gospodarki rynkowej w rolnictwie, która stała się
nowoczesna,  o  inwestycjach,  wysiłku.  Dodał,  że  jest  bardzo  chętny  wszelkiemu  rozwojowi
inwestycyjnemu, poprawie wizerunku, a także podnoszeniu wartości nieruchomości, bo to stanowi
nasz majątek. Odniósł się następnie do zadłużenia gminy i porównał wysokość zadłużenia w roku
2009 i 2014. Podziękował następnie kierownikom jednostek, dyrektorom, pracownikom za pracę,
bo  to  pozwalało  realizować  program wspólnie  z  Radą.  Podziękował  także  za  wyrozumiałość.
Przytoczył następnie powiedzenie „apetyt rośnie w miarę jedzenia”, ponieważ nowe potrzeby rodzą
się  w  miarę  ich  spełniania.  Pieniądze  są  ograniczeniem.  Podziękował  za  wyrozumiałość,  że
wszystkiego nie da się od razu zrobić, wykonać.  Podziękował dla Pani Sekretarz, która jest dzisiaj
nieobecna, za pracę, oraz za to, że wspólnie z Panem Mecenasem czuwają nad przygotowywaniem
uchwał. Szczególnie podziękował dla Pani Skarbnik.       
 
Ad 11.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Nie zgłoszono interpelacji i zapytań.  

Ad  12.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym punktem obrad są wolne wnioski i informacje.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że  na jej ręce
Wójt Gminy przekazał skargę, która wpłynęła od Pana Pawła Lizaka na działalność Kierownika
Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Barcianach. Odczytała następnie treść skargi i
skierowała ją do rozpatrzenia dla Komisji Rewizyjnej. Powiedziała następnie, że podczas obrad
sesji  radca  prawny  Dariusz  Baczek  poinformował,  że  na  jego  ręce  wpłynęły  odpisy  skargi
kasacyjnej  od  wyroku  WSA złożonej  przez  skarżąca  Jolantę  Wasilewską.  Odczytała  treść  tych
uchwał.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała  następnie,  że
Rada Miejska w Korszach wystosowała do Rady Gminy Barciany pismo wraz z  załącznikami.
Odczytała to pismo. Dołączono także uchwałę Rady Miejskiej w Korszach o zamknięciu Zakładu
Przerabiającego  Złom  Akumulatorowy.  Dodała,  że  materiał  jest  obszerny  i  pozostawia  go  do

7



analizy. 
Poinformowała ponadto, że Prezes Sądu Okręgowego w Olsztynie wystosował pismo z informacją
o ustaleniu liczby ławników do orzekania w Sądzie Rejonowym w Kętrzynie. Dołączony jest także
kalendarz wyborczy oraz tryb zgłoszenie kandydatów i przeprowadzenia wyborów.      
       
       
Więcej wniosków i informacji nie zgłoszono.
 
Ad 13. Wnioski mieszkańców.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o  zgłaszanie
wniosków mieszkańców.

Nie zgłoszono wniosków mieszkańców.

Ad 14. Sprawy różne.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie spraw
różnych.

Spraw różnych nie zgłoszono.

Ad 15. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas, w związku z wyczerpaniem
porządku obrad IX sesji Rady Gminy, zamknęła jej posiedzenie o godz. 14.40, dziękując wszystkim
za udział.

Przewodnicząca Rady Gminy

    Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas

Protokolant: 
Emilia Żelichowska
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